
     

Utlåtande 2008: RI (Dnr 011-2813/2007) 

 

 

Utökning av tider för vigslar och registreringar av part-

nerskap i Stadshuset 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 

1. Stadsledningskontorets och KF/KS kanslis förslag till utökning av an-

talet vigslar/registreringar godkänns.  

2. Tiden på lördagar utökas så att vigslar/registreringar sker mellan 

klockan 14.00 och 18.00 i en lokal som inte inverkar på mottagning-

ar/evenemang. 

3. Antalet vigsel/partnerskapsförrättare utökas med 6 personer till att om-

fatta 18 förordnanden.  

4. Stadsledningskontorets och KF/KS kanslis förslag om att införa en av-

gift enligt självkostnadsprincipen avslås.  

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Inge-Britt Lundin (fp) har i en motion uppmärksammat att den nuvarande tiden 

är otillräcklig för att stadens vigsel- och registreringsförrättare ska kunna 

viga/registrera alla som så önskar. Kommunfullmäktige beslöt som svar på 

Inge-Britt Lundins motion att uppdra åt kommunstyrelsen att undersöka möj-

ligheten att utöka tiderna för vigslar och registreringar i Stadshuset (utl. 

2005:204). Även Stockholms läns landshövding Per Unckel har i en skrivelse 



till staden uppmärksammat de långa väntetiderna och påtalat behovet av att 

utöka antalet vigslar/registreringar och vigsel-/registreringsförrättare.  

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret och KF/KS kansli. 

 

Mina synpunkter 

 

Intresset för borgerliga vigslar och partnerskapsregistreringar i Stadshuset är 

stort. Det är glädjande att antalet som önskar knyta hymens band ökar och 

dessutom positivt att de gärna ser Stadshuset som den plats där de önskar att 

denna ceremoni ska äga rum. Tyvärr har detta medfört att väntetiden för att 

vigas i Stadshuset nu är runt sex månader. Det är angeläget att väntetiden 

minskar och det är därför positivt att tiden för vigslar och registreringar utökas. 

Stadshuset är en av Sveriges mest kända byggnader och inrymmer många 

verksamheter. Stadshuset är en arbetsplats, en plats för politiska och andra 

möten, en plats för guidade visningar och sist men inte minst en plats för fest 

och andra högtidliga tillfällen som till exempel vigslar. Jag är medveten om att 

en utökning av vigselverksamheten ställer krav på bland annat mer personalre-

surser, men anser inte att en självkostnadsavgift ska tas ut, då par väljer att 

ingå i äktenskap eller registrera partnerskap i Stadshuset. 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 

kommunfullmäktige besluta följande 

1. Stadsledningskontorets och KF/KS kanslis förslag till utökning av anta-

let vigslar/registreringar godkänns.  

2. Tiden på lördagar utökas så att vigslar/registreringar sker mellan klock-

an 14.00 och 18.00 i en lokal som inte inverkar på mottagning-

ar/evenemang. 

3. Antalet vigsel/partnerskapsförrättare utökas med 6 personer till att om-

fatta 18 förordnanden.  



4. Stadsledningskontorets och KF/KS kanslis förslag om att införa en av-

gift enligt självkostnadsprincipen avslås.  

 

 

Stockholm den  

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Anette Otteborn 

 

 

 



 

ÄRENDET 

 

Inge-Britt Lundin (fp) har i en motion uppmärksammat att den nuvarande tiden 

är otillräcklig för att stadens vigsel- och registreringsförrättare ska kunna 

viga/registrera alla som så önskar. Kommunfullmäktige beslöt som svar på 

Inge-Britt Lundins motion att uppdra åt kommunstyrelsen att undersöka möj-

ligheten att utöka tiderna för vigslar och registreringar i Stadshuset. Även 

Stockholms läns landshövding Per Unckel har i en skrivelse till staden upp-

märksammat de långa väntetiderna och påtalat behovet av att utöka antalet 

vigslar/registreringar och vigsel-/registreringsförrättare.  

 

BEREDNING 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret och KF/KS kansli. 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 juni 2008 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Stadshuset är en av Sveriges mest kända nationalromantiska byggnader. Med dess 

kulturhistoriskt värdefulla miljö, tilldrar sig Stadshuset intresse inte bara från stock-

holmare utan från besökare från andra delar av världen. I Stadshuset samsas många 

olika verksamheter. I första hand är det arbetsplats för stadens styrande politiker samt 

tjänstemän vid stadsledningskontoret, KF/KS kansli, rotlar och partikanslier. Kom-

munfullmäktige sammanträder i Rådssalen och det pågår ofta ett flertal andra möten i 

Stadshusets olika sammanträdesrum. Samtidigt finns en stor efterfrågan från stock-

holmare och turister att besöka Stadshuset på guidade visningar. Festlokalerna Blå 

Hallen och Gyllene Salen hyrs ut för t.ex. prisutdelningar, promotionshögtider och 

banketter och Prinsens Galleri används i första hand för stadens officiella representa-

tion.  

 

Dessutom är det många par som vill vigas/registrera partnerskap i Stadshuset.  

Under ett år vigs/registreras ca 1 200 par och väntetiden är nu runt sex månader. Sedan 

1972 äger vigslar/registreringar rum i Ovalen mellan kl.14.00 och 16.00 på lördagar. 

Det är 20 par som vigs/registreras vid varje tillfälle. Delar av Stadshuset stängs av 

under denna tid vilket medför begränsningar för visningsverksamheten och mottag-

ningar. 

 

Förslaget att öka antalet utsedda vigsel- och registreringsförrättare är i sig inte svårt att 

genomföra. Det löser dock inte kapacitetsbristen när det gäller vigslar i själva Stadshu-

set eftersom det är lokalutnyttjandet som är problemet.  



 

Stadsledningskontoret anser därför att en första åtgärd bör vara att utöka tiden för 

vigslar/registreringar med två timmar till kl.18.00 på lördagar i en lokal som inte in-

verkar på mottagningar eller evenemang. Att använda Ovalen efter kl. 16.00 begränsar 

dock möjligheterna att använda Prinsens galleri för representation och även möjlighe-

ten till upplåtelse av Gyllene salen. Restaurangen behöver ha tillgång till Prinsens 

galleri och salen Tre kronor vid evenemang i Gyllene salen. Dessutom pågår ofta för-

beredelser i form av musik i Gyllene salen från kl. 16.00 vilket skulle vara störande för 

ceremonierna. Vi bedömer därför att upplåtelser av Gyllene salen inte skulle vara 

möjliga på lördagar vilket medför stora intäktsbortfall för verksamheten. Däremot 

skulle det vara möjligt att använda ytterligare någon lokal i Stadshuset. Samtalsrum-

met som ligger i anslutning till De hundrades valv är ett möjligt alternativ. Samma 

entré som används till Ovalen, via entrén till De hundrades valv, kan då utnyttjas. 

 

För visningsverksamhen innebär en utökning av tiden för vigslar/registreringar inte 

några problem eftersom inga visningar äger rum efter kl. 16.00 på lördagar. 

 

En utökning av tiden till kl. 18.00 innebär att två förrättare måste tjänstgöra varje lör-

dag. I dagsläget är det en förrättare och en ersättare som tjänstgör. Totalt utser kom-

munfullmäktige tolv vigsel- och registreringsförrättare varje mandatperiod. Kontoret 

bedömer att den utökade tiden innebär att antalet förrättare behöver öka med 6 perso-

ner till 18 förrättare totalt. En utökning av tiden påverkar sannolikt även behovet av 

den administrativ extrapersonal som tjänstgör på lördagarna, idag 3 personer. Även 

belastningen på den ordinarie administrativa personalen för vigslar/partnerskapsregist-

reringar vid KF/KS kansli kan påverkas av ökningen av antalet förrättningar.  

 

Kontoret avstyrker förslaget om vigslar/registreringar på söndagar. Enligt vigsel- och 

registreringsförrättarna är vigslar/partnerskapsregistreringar på söndagar inte intressant 

för paren. Merparten vill ha festligheter efter ceremonin och dessutom finns det ingen 

tradition i Sverige med vigslar på söndagar.  

 

Ett ytterligare alternativ som har framförts av förrättarna är att staden skulle kunna ta 

ut en avgift av personer som inte är skrivna i Stockholm. Det förekommer i andra 

kommuner och skulle kunna minska efterfrågan speciellt under sommaren. 

 

Stadsledningskontoret anser att en avgift bör tas ut för att täcka kostnaderna för verk-

samheten. Dock anser kontoret att avgiften bör tas ut av alla par för att inte ytterligare 

försvåra administrationen. En avgift enligt självkostnadsprincipen skulle idag ligga på 

900 kronor per par, vilket är den avgift kontoret föreslår. Eventuella justeringar av 

avgiften kan göras i samband med det årliga budgetarbetet. 


